
Tervetuloa
yhdistysiltaan!

7.11.2023 1



Ohjelma
klo 17.30–17.35 Tervetulosanat 
illan juontaja Tiina Kulmalahti

klo 17.35–17.55 Yhteisö-/Kumppanuustalo tulee –vastaus lahtelaisten tarpeisiin? 
projektipäällikkö Marja-Leena Pellikka ja projektityöntekijä Sofia Heinonen, Yhdessä Päijät-Häme -
hanke

klo 17.55–18.05 Kumppanuuspöytien tuki ja kumppanuus 
osallisuuskoordinaattori Sanna Virta

klo 18.05–18.25 lähellä.fi ja sähköinen palvelutarjotin Tarmoa – tukea ja apua yhdistyksille 
projektisuunnittelija Essi Lipponen ja koordinaattori Sari Innanen

klo 18.25–18.35 Vapaaehtoispankin esittely – ja mitä jatkossa? 
projektipäällikkö Tiina Kulmalahti ja tapahtumakoordinaattori Tea Kosunen

klo 18.35-19.15 Pienryhmäkeskustelut Palvelutorin kokoustiloissa

klo 19.15 -> Nuorisoseurat: Avointa keskustelua järjestöjen ja nuorisopalveluiden yhteistyön 
kehittämisestä/tarpeista Järvi-tilassa
itäisen alueen palvelupäällikkö Anna-Kaisa Vihersalo ja suunnittelijaSusanna Ormaa-Perälä 
klo 19.15 -> Kulttuuriseurat  Laine-tilassa

Klo 19.15 -> liikunta- ja osallisuuspalveluiden edustajat tavattavissa Lava-tilassa
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YHDESSÄ 
PÄIJÄT-
HÄME

Kansalaistoiminnan 
kehittämishanke

2023-2025



YHTEISÖ-/KUMPPANUUSTALO
TULEE –

VASTAUS LAHTELAISTEN
TARPEISIIN?



TAVOITE 1

Uudenlainen yhteisökeskus 

lisää kuntalaisten aktiivista 
toimijuutta ja osallisuutta sekä 

edistää järjestöjen 

yhteistoimintaa.



TAVOITE 2

Järjestöt saavat toimintaansa 

tukea ja niiden 

toimintaedellytykset 
vahvistuvat, jotta ne voivat 

edistää kuntalaisten 
hyvinvointia ja terveyttä.



TAVOITE 3

Järjestötieto on koottu 
digitaaliseen alustaan, joka on 

linkitetty kuntien ja 
hyvinvointialueen  

palvelualustojen yhteyteen 
pysyvän toimintamallin 

muodostamiseksi ja yhteistyön 
edistämiseksi.



YHTEISÖTILAT
1. Asikkala

2. Hartola

3. Heinola

4. Hollola

5. Iitti

6. Kärkölä

7. Lahti

8. Orimattila

9. Padasjoki

10. Sysmä

Virtuaaliset tilat

E-TALO

Yhteisötilat

Kansalaistoiminnan 
neuvonta- ja 

tukipiste



MALLI 1 / LAHTI 
• Fellmannia / Paavolakiinteistöt Oy 

• Kolme kerrosta + mahdollisuus lisäkerroksiin

• Kohtuullinen vuokra, sis. aula- ja 
yhteispalvelut 

• Tapahtumatilat, neuvotteluhuoneet ja 
auditorio

• E-talopalvelu (koko Päijät-Häme)

Edellytykset

• Riittävä käyttöaste

• Kumppanuussopimukset ja yhteiset 
pelinsäännöt



E-YHTEISÖTALO



MALLI 2 / LAHTI

• Malski tai Tevi / Castellum

• Yhteistoimistotilat järjestöille ja 
hankkeille

• Sis. yhteispalvelut (neuvottelutila, 
lounge, monistus)

• E-talopalvelu (koko Päijät-Häme)



MALLI 3 / LAHTI / 
HAJAUTETTU 

VERKOSTOMALLI

• Järjestöjen ja yhdistysten nykyiset tilat

• Palvelutori ja muut kaupungin yhteisötilat

• Toimisto / yhteistoimisto 

• Tilavarausyhteistyö

• E-talopalvelu (koko Päijät-Häme)



TILAT JA SISÄLTÖ

➢Tilatarve ja käyttöaste

➢Järjestöjen toiminnan tuki ja 
niiden toimintaedellytysten 
vahvistuminen

➢Kuntalaisten hyvinvoinnin ja 
terveyden edistäminen



AJANKOHTAISTA 

• Fellmannia työpajat loka-marras-joulu
• Tilojen jako ja vuokrasopimukset
• Kumppanuussopimukset ja toimintaohjeisto
• Palvelusisällöt ja kustannukset

• Muutto 2024 vuodenvaihde

• Talon sisältöjen ja käytäntöjen muotoutuminen 2024-2025

• Jatkuvuuden turvaaminen 2025 alkaen
• AK-rahoitus toimintamallille
• Organisoituminen



NEUVONTAPISTE



KOULUTUS-
PAKETTI 

YHDIST YKSILLE 
1 -3

1. Juurihoitoa yhdistyksellesi
• Yhdistystoiminnan perusteet ja toiminnan 

järjestäminen 
• Voimaa juurista (arvot, missio ja visio)
• Innostu juurista

2. Kansalaistoiminnan kasvutekijät
• Toiminnan kehittäminen ja hankkeet
• Varainhankinta, hankkeet ja talous 

3. Hyvän hedelmät
• Jäsenhankinta 
• Toiminnan kasvu ja uudistuminen



VIESTINTÄKOULUTUS YHDIST YKSILLE



KUTSU
KANSALAISTOIMINNAN 

MARKKINOILLE

• 18.10. klo 10-16

• Yhdistykset ja järjestöt esittelevät 
toimintaansa Fellmannian aulassa 



TERVETULOA 
YHDESSÄ 

PÄIJÄT-HÄMETTÄ
KEHITTÄMÄÄN!

https://www.yhdessapaijathame.fi

Marja-Leena Pellikka Projektipäällikkö 

+358 41 9311 7883 

Sofia Heinonen Projektityöntekijä

+358 44 85 4313

etunimi.sukunimi@kumppanuusverkosto.fi

https://www.yhdessapaijathame.fi/
mailto:etunimi.sukunimi@kumppanuusverkosto.fi


Kumppanuuspöytien 
tuki ja kumppanuus
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Sanna Virta



Kumppanuuspöytien 
tuki ja kumppanuus
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Kumppanuuspöydät eivät voi myöntää 

avustussäännön mukaisia yhteisöavustuksia, 

mutta voivat tukea yhteisöjä 

• osallistumalla tapahtumiin järjestäjänä 

ja vastaamalla osasta kustannuksia

• ostamalla järjestämiseen liittyviä 

palveluita tai materiaalia (esim. 

juontaja tai mehut tapahtumaan)

• ostamalla mainostilaa ja näkyvyyttä



Kumppanuuspöytien tuki ja 
kumppanuus

Vapaamuotoisen ehdotuksen voi lähettää kunkin pöydän 

koordinaattorille sähköpostitse. 

• Itäinen pöytä: Tia Mäkinen, tia.makinen@lahti.fi 

• Eteläinen ja pohjoinen pöytä: Maikki Suhonen, 

maikki.suhonen@lahti.fi

• Keskustan pöytä: Sanna Virta, sanna.virta@lahti.fi 

Lue lisää: lahti.fi/kumppanuuspoydat
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Sähköinen 

palvelutarjotin Tarmoa 

ja Lähellä.fi 



Suomen kestävän kasvun ohjelma (RRP) 
Päijät-Hämeessä

Suomen kestävän kasvun ohjelmalla tuetaan ekologisesti, sosiaalisesti ja taloudellisesti kestävää kasvua. Rahoitus

tulee EU:n elpymisvälineestä (Next Generation EU). Ohjelma sisältää Suomen elpymis- ja palautumissuunnitelman

(RRP Recovery and Resilience Plan) ja sovittaa yhteen eri EU-ohjelmien rahoitusta.

Suomen kestävän kasvun ohjelma toteutetaan alueellisissa kehittämishankkeissa, joihin sosiaali- ja

terveysministeriö myöntää valtionavustuksia. Ohjelmaa toimeenpannaan jokaisella hyvinvointialueella.

Päijät-Hämeen hyvinvointialueen (Päijät-Sote) kestävän kasvun alueellisen hankkeen tavoitteena on vahvistaa

ennaltaehkäisyä, digitalisaatiota ja palveluiden monimuotoisuuta, tiedolla johtamista sekä turvata henkilöstön

saatavuutta. Ohjelmalle on myönnetty valtionavustusta vuosille 2022-2025.

EU-rahoituksen saajilla on yleinen velvollisuus ilmoittaa rahoituksen alkuperä ja varmistaa EU:lta saadun

rahoituksen näkyvyys.



• Palvelutarjotin on yhdessä THL:n, DigiFinlandin, hyvinvointialueiden, kuntien, järjestöjen 

ja kansallisten toimijoiden kanssa valmisteltu digiratkaisu, jonka avulla kuntien, 

hyvinvointialueen ja kolmannen sektorin hyvinvointia, työ- ja toimintakykyä, 

pärjäävyyttä, terveyttä ja osallisuutta edistävät palvelut ja toiminnot ovat sekä asiakkaiden 

että ammattilaisten helposti löydettävissä.

Mikä sähköinen palvelutarjotin Tarmoa? 

2022 2023 2024 2025

esiselvitykset
konseptin 

määrittely

digiratkaisun 

kehittäminen
käyttöönotot

yhteiskehittäminen jatkuva kehittäminen



• Kokoaa yhdelle alustalle kuntien, järjestöjen ja 

hyvinvointialueen hyvinvointia ja terveyttä edistävät toiminnat 

ja palvelut 

• Mobiiliskaalautuva verkkosivu 

• Sisältää hyvinvointikyselyn, jonka perusteella tarjotin tarjoaa 

asiakkaalle sopivia palveluja

• Tarjotinta voi käyttää asiakas itsenäisesti tai yhdessä 

ammattilaisen kanssa

Sähköinen palvelutarjotin Tarmoa



PALVELUTARJOTTIMEN PROTOTYYPPI





1.Tiedot palvelutarjottimelle siirtyvät Palvelutietovarannosta

2.Lähellä.fi:hin tehdään integraatio PTV:hen     järjestöt ja 
muut toimijat kuvaavat palvelunsa joko Lähellä.fi tai PTV

3.Lähellä.fi:stä PTV:hen siirtyvät organisaation perustiedot 
sekä ”Tukea ja apua” ja ”Harrastukset ja vapaa-aika”-
kategorioiden toimintailmoitukset

4. Palveluiden kuvaamiseen on saatavissa apua ja tukea

Tietojen siirtyminen Tarmoaan



Lähellä.fi

• Valtakunnallisesti toimiva helppokäyttöinen verkkopalvelu, joka kokoaa järjestöjen ja yhteisöjen 

tuen, toiminnan ja tapahtumat yhteen osoitteeseen, sekä edistää kansalaistoiminnan näkyvyyttä 

Suomessa

• Ilmoitetut tiedot näkyvät muun muassa sähköisessä perhekeskuksessa sekä sähköisessä 

palvelutarjotin Tarmoassa

• Ilmainen ja helppokäyttöinen

• Apua ja tukea käyttöönottoon ja palveluiden ja toiminnan kuvausten tekemiseen saatavissa yleisten 

koulutustilaisuuksien lisäksi Sari Innaselta



Kiitos!

Essi Lipponen, Projektisuunnittelija 

RRP 3053 Yhdyspintatoimintamallit

044440 3876

essi.lipponen@paijatha.fi

Sari Innanen, koordinaattori

Jyränkölän Setlementti

044 512 7899

sari.innanen@jyrankola.fi



Vapaaehtoispankki
suurtapahtumakesä 2023 
ja tulevaisuus

12.10.2023
Lahti Host City - uuden ajan edelläkävijä suurtapahtumissa



Vapaaehtoisia oli mukana kesällä 2023:

• FNLD GRVL 10.6. *) ~ 150

• Kalevan kisat 27.-30.7. ~ 400

• IRONMAN 70.3 1.7. *) ~ 500

• SM-viikko 3.-6.8. ~ 450

• IRONMAN 70.3 MM-kisat 26.-27.8. *) ~ 1500

*) Seuroilla ja yhdistyksillä mahdollisuus

varainhankintaan
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Yhdistysten ja seurojen 
vapaaehtoiset tapahtumissa
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Kokemukset kesästä

• vapaaehtoistyö sai paljon kiitosta 

tapahtumajärjestäjiltä

• vapaaehtoisten työmoraali erinomainen

• vapaaehtoiset itse viihtyivät tapahtumissa

• mukana satoja vapaaehtoisia yhdistyksistä ja 

seuroista



• ”Olen vapaaehtoistyötä tehnyt yht. useita kymmeniä 

vuosia Lahden Hiihtoseuralle.”

• ”Ylipäänsä porukalla jäi hyvä mieli ja seuralle 

tehtävä oli tuottaoisa. Loistava talkoo tapahtuma, 

johon helppo saada porukka uudelleen mukaan. 

Myös junnut pystyi työskentelemään.”

• ”Kyl maar meit kehuttii ,...eikä näemmä suatta.”

• ”Kaiken kaikkiaan mukava tapahtuma. Jatkossa 

haluaisin samanlaisiin vapaaehtoishommiin.”
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Vapaaehtoisten palaute



• Uusia tapahtumia tulossa, toiminta jatkuu.

• Toiminta jatkuu ja sitä kehitetään kesän 2023 

kokemusten perusteella:

• viestintä

• yhteistyön syventäminen 

tapahtumajärjestäjien kanssa

• vapaaehtoistyön vahvistaminen ja 

ylläpitäminen tapahtumissa
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Vapaaehtoispankin tulevaisuus



Tapahtumissa tavataan!
Tea Kosunen

tapahtumakoordinaattori / Lahden kaupunki

tea.kosunen@lahti.fi

p. 044 482 6824

Tiina Kulmalahti

projektipäällikkö / Lahti Host City –hanke

tiina.kulmalahti@lahti.fi

p. 044 483 1728
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Lahti Host City - uuden ajan edelläkävijä suurtapahtumissa

mailto:Tiina.kulmalahti@lahti.fi


Pienryhmäkeskustelut

• Pinkki norsu ja Laine-tila

Fasilitaattori Sanna-Maija Nurminen

• Punainen kissa ja Joki-tila

Fasilitaattori Sari Knuuti

• Violetti apina ja Järvi-tila

Fasilitaattori Roosa Rusanen
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Klo 18.45-19.15

• Oranssi kenguru ja Olkkari-tila

Fasilitaattori Retsi Salonen

• Sininen delfiini ja Paja-tila

Fasilitaattori Suvi Lehtinen

• Keltainen pöllö ja Lava-tila

Fasilitaattori Johanna Kalliomaa



Klo 19.15 -> 
• klo 19.15 -> Nuorisoseurat: Avointa keskustelua järjestöjen ja nuorisopalveluiden yhteistyön 

kehittämisestä/tarpeista Järvi-tilassa

• klo 19.15 -> Kulttuuriseurat  Laine-tilassa

• Klo 19.15 -> liikunta- ja osallisuuspalveluiden edustajat tavattavissa Lava-tilassa

liikuntapalveluvastaava Sanna-Maija Nurminen

osallisuuskoordinaattori Sanna Virta

hyvinvointikoordinaattori Maikki Suhonen

• Yhdistysillassa esitetyt diat ja pienryhmäkeskusteluiden koonnit lähetetään yhdistysiltaan ilmoittautuneille ja 

lisäksi ne tulevat Lahden kaupungin verkkosivuille: osallistu ja vaikuta -> tutustu tuloksiin 

• Yhdistysillasta tullaan lähettämään myös palautekysely sähköpostitse. Toivomme mahdollisimman monen 

vastaavan kyselyyn. 
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Pienryhmäkeskusteluiden antia
Millaisia tarpeita teidän yhdistyksellänne tällä hetkellä on?

Yleisesti tuotiin esille kokonaisajatus yhdistystoiminnasta, että samat keinot ja toimet eivät riitä enää, maailma 

muuttuu ja toimintaympäristö muuttuu ja niihin pitäisi pystyä vastaamaan. 

Vapaaehtoisten määrä ja nimenomaan niiden vähyys koettiin tällä hetkellä yhdistystoimintaa puhututtavaksi asiaksi. 

Vapaaehtoisia tarvitaan, mutta koettiin, että ihmisiä on vaikea saada mukaan saatikka saada sitoutumaan 

toimintaan. Järjestöväen kerrottiin myös ikääntyvän ja tilalle kaivattaisiin uutta väkeä. 

Toisaalta nähtiin kuitenkin ratkaisuja vapaaehtoisten tilanteeseen.

”Voisi hyödyntää myös samoja /yhteisiä vapaaehtoisia.”

”Vapaaehtoinen on mukana, koska hänellä on oma kiinnostus asiaan.”

”Vapaaehtoisi tarvitaan, palkaton työ ei houkuttele, vaikea saada ihmisiä sitoutumaan.”

”Yhdistysten aaltoliike, väki vaihtuu, miten elää vaihdoksessa mukana, ja millaista voi olettaa uudelta sukupolvelta ja 

kuinka taata jatkuvuus jne.”

”Jäsenhankinta, jäsenet ikääntyvät ja uusia ei juuri tule.” 

”Vapaaehtoisten löytyminen, tiedottaminen ja kuinka tavoittaa ikäihmiset digimaailmassa. 

7.11.2023 40



Pienryhmäkeskusteluiden antia
Tila ja viestintäasiat myös puhututtivat yhdistysten edustajia. Ihmisten tavoittaminen koettiin hankalana ja toisaalta 

kysyntää olisi erilaisille ryhmille ja toiminnalle, mutta ei ole siihen soveltuvia tiloja vapaana/ käytettävissä.

”Digitaalinen tiedottaminen, sen mahdollisuudet ja riskit. Tiedottaminen tulee olla monipuolista -> toivotaan tukea

tiedottamiseen.”

”Tilaongelmat taajamissa, monitoimitaloja ei ole lupa käyttää päivisin. Toivottiin mahdollisuuksia tilavarauksiin myös 

päiväsaikaan. Myös koulujen liikuntasaleja/ tiloja pitäisi saada helpommin käyttöön. Nyt systeemi ei toimi.”

”Järjestelmien käytettävyys, mikä on aidosti kestävyyden taso (esim. lähellä.fi)? Mikä on viestintäsuunnitelma? Onko 

osoittaa, että järjestelmillä on vaikuttavuutta? Ongelma ei niinkään ole organisaation tietous vaan niiden tavallisten 

tallaajien tiedon lisääminen. 

”Tilaongelmat ”erikoisempien” yhdistysten tarpeita ajatellen (esimerkiksi skeitti- ja skuutti). Ei pystytä tällä hetkellä 

vastaamaan harrastajien tarpeisiin.”

”Tilahaasteista: kuukausikokouksille pitäisi löytää riittävän iso tila (30-40henkilöä) ja tilassa tulisi olla 

kahvinkeittomahdollisuus, esteetön tai tilassa pitäisi muutoin pystyä liikkumaan.”

”Haasteita viestinnässä niin sisäisesti kuin ulkoisestikin.” 

”Miten tavoittaa tiettyä kohderyhmää?”

”Erilaiset kerhot tarvitsevat pienempiä tiloja -> tilojen pitää olla ilmaisia.”
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Pienryhmäkeskusteluiden antia
Yhdistyskentällä toivottaisiin yhteistyöntekemistä eri tahojen kanssa, yhdistysten keskinäistä yhteistyötä, mutta asia 

ei olekaan niin yksinkertainen kuin voisi ajatella. Yhdessä tehden syntyy resurssitehokkuutta ja saattaa syntyä uusia 

toimintoja, ideoita ja yllätyksellistä synergiaa. Asian suhteen on kuitenkin vielä paljon kehitettävää. 

”Yhdistykset ovat kilpailuasetelmassa. Pelätään, että toinen vie jäsenet ja se vaikeuttaa yhteistyötä.”

”Kumppanuus on mahdollisuus, ei uhka.”

”Esim. perhekeskuksissa toimii monia toimijoita, mutta ei oikein välttämättä yhteistyötä.”

”Verkostoitumista tarvitaan, yhteistyö tulisi lisätä, mutta miten?”

”Tällä hetkellä vähän sekava tilanne, erilaisia verkostoja, mutta ei oikein kunnon yhteistyötä hyvinvointialueella/ 

kaupungissa, tulee paljon päällekkäisyyksiä.”
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Pienryhmäkeskusteluiden antia
Talous ja kustannukset puhututtavat aina ja harvoin niistä puhutaan positiivisena asiana yhdistysten keskuudessa. 

”Kustannusten nousu, mistä tukea arjen toimintaan? Kuka tarjoaisi tietopaketteja, mistä yhdistykset voivat hakea 

taloudellista tukea?”

”Verokorotukset”

”Rahaa tuntuu, että tarvittaisiin aina enemmän ja enemmän.”

”Miten STEA:n toiminta tulee kehittymään, epävarmuus esim. avustuksista.”

”Raha on ongelma.”
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Toiveita ja ajatuksia tulevan yhteisö-
/kumppanuustalon suhteen

• Tarjoaa mahdollisuuksia yhteistyökumppaneista, verkostoitumisesta. Näkemys positiivisena, kustannukset toki vaikuttavat. 

• Toimijoiden keskinäinen tunteminen -> synergiat

• Toimijat samassa paikassa, voi hyödyntää samaa harjoittelijaa usean yhdistyksen kesken

• Voi jakaa tiloja toisen yhdistyksen/ toimijan kanssa, yhteistoimistot

• Saa oman uuden työyhteisön -> työhyvinvointi lisääntyy

• ”Yhden pisteen hyödyt”

• Eri toimijoiden kasvot tutuksi

• Koordinaatio julkisen sektorin ja järjestötoimijoiden kanssa -> keskinäinen tunteminen

• Viestinnän synergian mahdollisuudet, tiedonsaanti ja –anto helpottuu

• Yhteishankkeet, yhteisötalossa hankepaja, jossa yhdistykset voisivat yhdessä suunnitella hankkeita

• Yhdistysten välisen yhteystyön kehittäminen sekä löytää uusia tapoja tehdä yhteistyötä eri toimijoiden kesken

• Osaamisen jakaminen yhdistysten kesken

• Asioita tehtäisiin oikeasti yhdessä eikä pidettäisi toista kilpailija
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Yhteisö/kumppanuustalolle nähtiin paljon positiivisia vaikutuksia ja eniten niissä korostui nimenomaan 

yhteystyö ja yhdessä tekeminen, jota yhdistyskentälle kaivataan enemmän. 



Toiveita ja ajatuksia tulevan yhteisö-
/kumppanuustalon suhteen

• E-yhteisötalo nähdään tarpeelliseksi, Lahden haja-asutusalueilla asuvien tarpeet, miten palveluja myös niille, jotka eivät asu 

keskustassa, satelliittipaikkoja yhdistyksille tarvitaan myös, vaikka yhteisökeskus olisikin keskustassa

• Paljon erilaisia järjestöjä yhdessä -> yhteisötalo voisi tarjota yhdistyksille esim. kirjanpitopalveluita, hallitustyöskentelyyn konsultointia 

ym. Palveluita

• Nettisivujen tekoon apua yhdistyksille

• Yhteisötalo voisi olla avoin kaikille kaupunkilaisille – siellä olisi esim. yhteisökahvila, jossa infotaulu yhteisötalon eri toiminnoista sekä 

yhdistykset voisivat esitellä omaa toimintaansa

• Mahdollisuus järjestää isojakin tapahtumia yhdessä

• Otetaan huomioon kokonaisuudessaan ne yhdistykset, jotka eivät ole fyysisesti yhteisötalossa mukana

• Lahti on kaupunki, jossa julisteiden kiinnittäminen on kiellettyä, talo voisi tarjota paikan

• Yhdistystalo voisi tarjota tiedottamiseen ja yhteistyöhön kattavan alustan, myös nuoriso huomioiden, tapaamistiloja

• Toivotaan avoimuutta ja mahdollisuutta osallistua sisällön suunnitteluun
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Mitä toiveita esitettiin yhteisö/kumppanuustalon suhteen?



Toiveita ja ajatuksia tulevan yhteisö-
/kumppanuustalon suhteen

• Miten muut Päijät-Hämeen kunnat kuin lahti pääsee taloon mukaan ja miten tarpeet kohdentuvat?

• Viekö tila mahdollisuuksia isoilta toimijoilta pois, jotka vuokraavat omia tiloja ja palveluita?

• Miten esteettömyys toimii yhteisötalossa? – tämä otettava suunnittelussa huomioon esim. kuulovammaiset

• Onko kyseessä järjestöjen työntekijöitä palveleva vai avoin kaikille?

• Sopiiko ja onko avoin lapsille ja nuorille? Voiko järjestää discoja? Saako pitää meteliä ja ääntä? Nuorisojärjestöillä toisenlaisia tarpeita 

kuin monella muulla. 

• Jos isompi toimija siirtää kaikki toimintansa keskukseen, miten käy pienten järjestöjen? Saako isommalla rahalla enemmän ja 

parempia palveluita ja näkyvyttä tilassa?

• Miksi LINK-järjestökeskusta ei ole otettu mukaan suunnitteluun?

• Voisiko talossa olla kummisetä/kummitäti (sponsori jostain yrityksestä), joka omalla osallaan osallistuu talon kustannuksiin?
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Yhdistysillasta saatua avointa palautetta
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Mikä mielestäsi toimi hyvin yhdistysillassa?

• Oli hyvin ajankohtaista asiaa.
• Keskustelut
• Aikataulussa pysyminen.
• Aikataulu aina alkupäässä piti. Tarjoilutkin olivat ihan hyviä.
• Aikataulutus piti. Kaupungin edustajia hyvin paikalla. Luennoitsijan info hyvät
• Tavata muita yhdistyksen edustajia. Kaupungin tarjoama palvelu, joita ei meidän yhdistykselle ei ole vielä tarjottu.
• Kokonaisuus
• Tiedottajat asiansa osaavia henkilöitä.
• Tiedon saanti hankkeesta saada yhteisöt yhteistoimintaan.
• "Tila on erinomainen ja sopivan kokoinenkin. Tarjoilu, kiva kun sellainen oli. Ytimekkäät ja kompaktisti ajoitetut puheenvuorot.Edelliseen

kysymykseen jatko-osallistumisesta olisin voinut vastata myös ""kyllä, etänä"", koska aina en pääse paikalle. Oli hauska tutustua kuitenkin 
Palvelutoriin paikalla tällä kertaa."

• Sujuva ohjelma. Hienoa että kaupungin työntekijöitä oli paikalla.
• esitykset
• Hyvä jämäkkä rakenne ja ohjelma. Asiasisällöt ihan ok.
• Illan edistyminen meni sujuvasti ja aikataulu piti hyvin.
• Yhdistysilta on hyvä muistutus yhdistyskentän moninaisuudesta, kun pienryhmäkeskustelut tuovat yhteen kaikenlaisten yhdistysten toimijat. 

Koko illasta jäi hyvä mieli.
• Projektejaan esittelevät henkilöt olivat selkosanaisia;  yhdistysillassa mukavasti osallistujia, kokoustila keskellä kaupunkia- helppo 

autottoman tulla; kahvi-ym. tarjoilu hyvä



Jos olisit itse järjestämässä kyseistä yhdistysiltaa, mitä tekisit mahdollisesti toisin?

• Enemmän aikaa pienryhmille. Meidän ryhmässä aika loppui kesken.
• "Illan pituus oli haastava. En jaksanut olla loppuun asti. Tiivistystä voisi olla."
• Ajankohtaiset-osioon enemmän keskusteluaikaa esittelyjen jälkeen.
• Enemmän konkretiaa kuin "pöhinää".
• "Aikaa keskustella luennoitsijoiden kanssa pienryhmässä, tehdä lisäkysymyksiä, koska kysymyksiä nousi hieman myöhemmin kun sai aikaa 

ajatuksille. Myös pienryhmäkeskusteluille enemmän aikaa. Yhdistyksille mahdollisuus mainostaa omaa toimintaansa esim. tuomalla 
mainoksia, mahdollisuus verkostoitua muiden yhdistysten janssa. Ohjelma oli tiukka, joka heijastuikin kiireentuntuna. Jäi tunne, tapahtuma 
järjestetty vain luennoitsijoille, mainostilaisuus jossa itse yhdistyksillä ei ollut muuta väliä, kuin että tulivat kuuntelemaan."

• Oikeasti esteetön.
• En varmaan mitään.
• Huomioisin ihmiset, joilla ei ole nettiä tai älypuhelinta.
• Vaikea sanoa, kun osallistuin ensimmäistä kertaa.
• "Kohtaamisille olisi voinut hieman enemmän aikaa. Olisi kiva myös kuulla ajankohtaista tietoa järjestöjen tilanteesta ja tilastoja, joiden kautta 

ohjelmaa voitaisiin viedä eteenpäin. Ehkä myös tilaisuus oli hieman julkinen sektori edellä, eli olisiko hyvä olla enemmän 3. sektori edellä… 
Julkisen vetämänä ehdottomasti hyvä juttu, mutta onko julkisen sektorin työntekijät parhaita asiantuntijoita 3.sektorilla."

• "Keskusteluille enemmän aikaa. Nyt seurat -osuus jäi todella lyhyeksi. Ei tosin ollut nuorisoseuroissa paljoa keskustelijoitakaan."
• Toivoisin, että kutsussa lukisi tilaisuuden olevan tuoksuton. Kun istutaan tiiviisti kuuntelemassa esityksiä on tuoksuherkän,

migreenitaipuvaisen olo hankalaa, kun eri tuoksut sekoittuvat.  Pieni muistutus kutsussa ei varmasti haittaisi ketään.



Muu palaute

• Tilaisuuksien konsepti alkaa olla kehittynyt. Aika hyvä.
• Hyvinvointialan yhdistyksiä näköjään on runsaasti, ainakin tämän illan osallistujissa. Ehkä siksi jäi illan 

painotus siltä puolelta vahvimpana mieleen.
• Olisi kiva, jos kysymyksiin oikeasti vastattaisiin, eikä puhuttaisi ympäripyöreitä. Jos ei tiedetä, parempi sanoa 

suoraan.
• Kohdassa 5 mainitsemani henkilöt jäävät ulkopuolelle. (netin ja älylaitteiden ulkopuolella olevat henkilöt)
• Oli hiukan vieras olo, kun oma taustayhteisö on varhaiseläkeläiset. Ehkä eri sairausjärjestöjen henkilöt saivat 

illasta enemmän.
• Aikaan nähden hyvin asiat paketissa.
• En valitettavasti pystynyt jäämään ryhmäkeskusteluihin mukaan. Voisiko mahdollista jatkossa järjestää 

yhdistysilta myös teamsin kautta?
• Vähän enemmän aikaa ryhmäkeskusteluihin, sillä ne ovat yhdistysillan suola.
• Illan juontajan mikin käyttö; puhe muuttui hieman epäselväksi.



Kiitos 
osallistumisestasi ja 

antamastanne 
palautteista!
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